
Cine mai salveaza nordul judetului?
Celebra si preaslavita investitie de 100 de milioane de euro din Atel, biodieselul izbavitor, este in pericol
sa nu mai fie realizata. Problemele din Germania s-au varsat si peste Sibiu si firma principala din proiect,
Man, nu stie ce sa mai faca, sa continue proiectul sau sa se opreasca pana nu e prea tarziu. Pentru zona de
nord, o renuntare la proiect ar fi o veste foarte proasta. Multi s-au pregatit pentru rapita. Multi si-au facut
planuri. Sibiul nu poate pierde bani. Nu pierde 100 de milioane de euro. Pentru ca nu i-a avut niciodata.
Pierde o sansa. La care au sperat multe din autoritatile locale. Dar, asa se intampla cand te bazezi prea
mult, ca administratie locala, pe initiativa privata. Mai dai si gres. 
  Poate fi facut proiectul din zona Atel doar de consiliile locale si cel judetean? Nu. Evident ca nu. Sunt
prea multi bani la mijloc si, sunt sigur ca sibienii nu prea mai inghit alte imprumuturi publice pe sume
imense. Mai este varianta fondurilor europene. Dar, dupa cum au stiut sa arate pana acum, autoritatile
publice locale de la noi sunt putin cam incapabile sa acceseze bani europeni. 
  Daca proiectul biodieselului pica, autoritatile din zona vor trebui sa isi puna singure capul la contributie
si sa gaseasca solutii de relansare economica. Lucru greu de facut atunci cand nu vine cineva sa iti puna
pe tava un proiect de zeci de milioane de euro, care sa aduca sute, poate mii de locuri de munca si multi
bani din impozite. 
  Credeti ca sunt capabili sefii locali de la noi sa nascoceasca o solutie economica? Sa porneasca investitii
eficiente pe termen lung, prin accesari de fonduri europene sau asocieri cu firme sibiene? Eu nu prea
cred. Asa ca, stam cu ochii pe alti investitori, care au suficient de multi bani cat sa mai cheltuie din ei si
prin Sibiu.
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